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A hét idézete:  
„A munkavédelmi bírságok alsó határa munkavállalónként 
a duplájára, azaz 100 ezer forintra emelkedik, a felső határ 

a jelenlegi tízszeresére, 100 millió forintra nő. 
Munkabaleset vagy egészségkárosodás esetén 

háromszorosára, súlyos munkabaleset esetén tízszeresére, 
halálos munkabalesetnél húszszorosára emelkedik a 

bírságtétel.” 
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1. Hulladékgazdálkodás 
  

 

  1.1 Javában zajlik a lomtalanítás Budapesten  

Már javában zajlik a lomtalanítás a XXI. kerületben. Az FKF kéri, hogy a lomtalanításra vonatkozó 

előírásokat tartsák be, és csak olyan holmit helyezzenek ki, ami nem gyűjthető szelektíven és amely 

nem károsítja a környezetet. Tehát kizárólag nagydarabos hulladék (pl. elhasználódott bútor, ágybetét, 

szőnyeg) helyezhető ki – írták Facebook-oldalukon. Az éves lomtalanítási programban Csepel után 

Belváros-Lipótváros (V. kerület), Budavár (I. kerület) majd a XVI. kerület következik. Tovább a teljes 

cikkre  

Forrás: Facebook/FKF, 2024. február 16.    

  1.2 A BKM korszerűsíti ügyfélszolgálati irodáit  

A BKM - Budapesti Közművek Nonprofit Zrt. megkezdi személyes ügyfélszolgálati irodáinak 

korszerűsítését, ezzel az elérhető szolgáltatások körének bővítését. Ennek érdekében – első lépésként 

– 2024. február 16-án 12:00 órától a XI. kerület, Barázda utca 20-30. sz. alatt található BKM 

BARÁZDA UTCA iroda korszerűsítése megkezdődik, hogy a felújítást követően szélesebb körű 

szolgáltatással fogadhassa újra ügyfeleit. A felújítás ideje alatt az iroda nem fogad ügyfeleket a többi 

személyes ügyfélszolgálati irodánk (BKM Árkád, BKM Fő utca, BKM Ecseri út, BKM Váci Greens) 

változatlan nyitva tartással áll rendelkezésre. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Facebook/BKM Budapesti Közművek, 2024. február 16.    

  

https://www.facebook.com/fkfbp
https://www.facebook.com/fkfbp
https://www.facebook.com/fkfbp
https://www.facebook.com/fkfbp
https://www.facebook.com/budapestikozmuvek
https://www.facebook.com/budapestikozmuvek
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1.3 Júliustól már csak visszaváltható 

palackok kerülnek forgalomba   

Júliustól már csak visszaváltható palackok kerülnek forgalomba 

és fokozatosan lecserélődnek a nem visszaváltható 

italcsomagolások – hívta fel a figyelmet Facebook-oldalán a 

Mohu.  Tovább a teljes cikkre 

 

 

Forrás: Facebook/Mohu, 2024. február 14. 

 

1.4 A vártnál jóval gyengébb évet zárt 2023-ban a Mol  

A vállalatcsoport 3,1 milliárd dollár (1098,4 milliárd forint) tisztított, kamat-, adófizetés és 

amortizáció előtti eredményt (EBITDA) ért el tavaly, ami 34 százalékos csökkenés 2022-höz képest, 

de a nehéz külső körülmények ellenére mutatott erős belső teljesítménynek köszönhetően meghaladja 

a 2,8 milliárd dolláros éves iránymutatást - közölték. A Mol 2024-ben 1,6 milliárd dollár körüli adózás 

előtti eredményt és 3 milliárd dollár körüli EBITDA-t vár. A társaság közleménye idézi Hernádi 

Zsoltot, a vállalat elnök-vezérigazgatóját, aki az eredményeket kommentálva kiemelte: a rendkívüli 

és nehéz külső körülmények hatására csökkent az adózás előtti eredmény 2023-ban. „Ez nem is 

meglepetés, mert egy geopolitikai, makrogazdasági és iparági feszültségekkel teli évet zárunk, 

amelyben a szabályozási és az adópolitikai környezet további jelentős nyomást gyakorolt ránk” - 

fogalmazott. A hulladékgazdálkodás 2023 júliusában kezdte meg működését MOHU néven, a terület 

EBITDA-ja 37 millió dollárt tett ki tavaly. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Infostart/MTI, 2024. február 16. 

 

1.5 Így áll az EU-ban az újrahasznosítás  

2022-ben 4 százalékkal kevesebb szemét keletkezett az Európai Unióban, mint 2021-ben. A csökkenés 

valószínűleg összefüggésben van a gazdasági gyengélkedéssel és az ebből fakadó gyenge fogyasztási 

adatokkal., írta a Qubit. A 2022-es fogyasztási adatok még nem ismertek, de az elég jól látszik, hogy 

minél nagyobb a fogyasztás egy tagállamban, annál nagyobb a keletkező szemét mennyisége is. A 

fogyasztás csökkenésének, stagnálásának lehet persze örülni és lehet rajta bánkódni is, de az 

mindenképpen problémás, hogy az újrahasznosított hulladék mennyisége is csökkent: ebből az EU-

ban személyenként átlagosan 249 kg-ot regisztráltak, ami a 2021-es 264 kg/fős átlaghoz képest 

csökkenést jelent. Ausztriában (516 kg), Dániában (411 kg) és Németországban (409 kg) volt a 

legmagasabb az egy főre jutó újrahasznosított hulladék mennyisége, és Romániában (36 kg), Máltán 

(75 kg) és Görögországban (90 kg) volt a legkevesebb. Magyarországon a 2010-es 79 kg-ról 2018-ra 

143 kg-ra emelkedett az évente egy főre jutó újrahasznosított szemét. A fejlődés azonban ott 

megtorpant, és nem látszik, hogy érdemben előre tudnánk lépni. Tovább a teljes cikkre 

 

Fotó:Facebook/ Mohu 

https://www.facebook.com/MOLMOHU
https://www.facebook.com/MOLMOHU
https://infostart.hu/belfold/2024/02/16/a-vartnal-sokkal-gyengebb-evet-zart-tavaly-a-mol-csoport
https://infostart.hu/belfold/2024/02/16/a-vartnal-sokkal-gyengebb-evet-zart-tavaly-a-mol-csoport
https://qubit.hu/2024/02/12/hiaba-kevesebb-a-haztartasi-szemet-ha-nem-no-az-ujrahasznositas
https://qubit.hu/2024/02/12/hiaba-kevesebb-a-haztartasi-szemet-ha-nem-no-az-ujrahasznositas
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Forrás: Qubit, 2024. február 12. 

 

1.6 Európai hulladékcsökkentési hét díjat  nyert a Heves 

Vármegyei Kormányhivatal  

A közigazgatási szerv, hatóság kategóriában a Heves Vármegyei Kormányhivatal vehette át az első 

helyezettnek járó elismerést. A kormány célja a hulladékgazdálkodási ágazat gazdaságpolitikai 

szerepének növelése és a körforgásos gazdaságra való átállás – mondta az Energiaügyi Minisztérium 

(EM) környezetügyért és körforgásos gazdaságért felelős államtitkára pénteken Budapesten, a 2023-

as Európai hulladékcsökkentési hét elismeréseinek átadásán. Raisz Anikó hozzátette, hogy a 

körforgásos gazdaság fontosságára hívták fel a figyelmet az Európai hulladékcsökkentési hét 

résztvevői is. Kiemelte, hogy a tavalyi akcióhétre, amely Európában a 15., Magyarországon pedig a 

10. születésnapját ünnepelte, országszerte 284 akciót regisztráltak. Ezzel Magyarország ismét Európa 

élmezőnyébe került. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Heol, 2024. február 14. 

https://www.heol.hu/helyi-kozelet/2024/02/a-heves-varmegyei-kormanyhivatal-europai-hulladekcsokkentesi-het-dijat-kapott#google_vignette
https://www.heol.hu/helyi-kozelet/2024/02/a-heves-varmegyei-kormanyhivatal-europai-hulladekcsokkentesi-het-dijat-kapott#google_vignette
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1.7 Előbb-utóbb hozzá kell nyúlni a lakossági vízdíjakhoz  

 

Fotó: CDC 

„Hiába háborognak a vállalkozások a februári vízdíjemelés miatt, a rendszerbe az idén csak annyi 

plusz forrás érkezik, amennyi messze nem elegendő a katasztrofális helyzetbe került vízhálózat 

megfelelő ütemű felújítására. Úgy fest, a kormány elsüllyedhet a vízproblémában: miközben az 

akkugyárak víziközmű-fejlesztésére százmilliárdokat költenek, az ivóvízrendszer rekonstrukciójára 

egyelőre nem jutott pénz. A mostani díjemelés csak tűzoltásra elég, miközben a háttérben zajlik a 

rendszer államosítása. Egy kormánypárti politikus szerint hosszú távon a teljes víziközműszektort 

koncesszió keretében magánkézbe játszhatják át” - írta a 24.hu. A magyarországi víziközmű-hálózat 

kimutathatóan leromlott amiatt, hogy egyetlen szolgáltató sem tudta kitermelni a hálózati karbantartás 

költségeit – csak a legszükségesebb javításokra jutott forrás. Az Állami Számvevőszék (ÁSZ) friss 

adatai szerint a 95 ezer kilométernyi ivóvízhálózat hálózati vesztesége átlagosan 25 százalékos, az 

ország bizonyos pontjain pedig 40–50 százalékos. Ez azt jelenti, hogy a betáplált víz ekkora hányada 

elszivárog a talajba a vezetékrendszer pocsék minősége miatt. Tavaly év végén megemelték a nem 

lakossági fogyasztók vízdíját és országosan egységes díjakat és egy alapdíjat állapítottak meg. 

Létrehozták a Víziközmű-fejlesztési és Ellentételezési Alapot, amelyben tételesen minden egyes hazai 

szolgáltató esetében meghatározták, melyik cég mennyit köteles befizetni a megemelkedett 

díjbevételekből, illetve mekkora támogatásra jogosult. A kompenzációs alap úgy működik, hogy 

többletbefizetéssel számolhat az a nyolc – jellemzően nagyvárosokban működő – hazai cég, amely 

számára a díjemelés a működési költségeken felül várhatóan nagyobb árbevétel-növekedéssel járhat. 

Ezt a negyedévente befizetett többletet pedig szétosztják a további harminc szolgáltató között, melyek 

esetében még a magasabb díjbevétel sem fogja fedezni a működési költségeket. Az ellentételezési alap 

segítségével a víziközműcégeket arra ösztönözik, hogy ne a pontszerű hibajavításokra, hanem 

komolyabb felújításokra koncentráljanak, írta a 24.hu. Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: 24.hu, 2024. február 15. 

https://24.hu/fn/gazdasag/2024/02/15/viz-ivoviz-vizdij-vizikozmu-rendszer-vizmuvek-rezsicsokkentes-akkugyar/
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2. Megváltozott 

munkaképességűek   

    

 

2.1 Főkefe – Felújítás Szombathelyen 

Szombathely Termelés Központban számos felújítás történt, többek között a főépület tető újra 

szigetelése, a mosdók, öltözők javítása, festése és a közlekedő festése. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Facebook/Főkefe, 2024. február 12. 

2.2 Fülöp Attila: a gondoskodáspolitikában fel kell számolni a 

kommunista intézményi beidegződést  

A gondoskodáspolitikában végleg fel kell számolni az államszocialista, kommunista időkből ránk 

maradt intézményi beidegződés lenyomatait – jelentette ki a Belügyminisztérium 

gondoskodáspolitikáért felelős államtitkára szerdán, a Gyöngyház Egyesület támogatott lakhatás 

házavató ünnepségén, Egerben. Fülöp Attila azt mondta: az államszocialista idők legnagyobb 

gondoskodáspolitikai bűne, hogy a közgondolkodásból kiirtotta a gondoskodásra szorulók iránti 

társadalmi felelősségvállalást, a velük való törődést, mely pedig az élet természetes része. A 

befogadást és együttélést az egykori intézmények nem, csupán a mai, családias ellátás és infrastruktúra 

https://www.facebook.com/fokefe.hu
https://www.facebook.com/fokefe.hu
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képes biztosítani – tette hozzá. Jelezte: az elmúlt években csaknem 5000 ilyen férőhelyet hozott létre 

a kormány, ahol az intézményinél lényegesen jobb életminőség és az önálló életvitel lehetősége várja 

a gondozottakat. A kabinet célja a fogyatékossággal élők esetében végleg lebontani a nagy 

intézmények világát – jegyezte meg az államtitkár. Kitért arra is, hogy Egerben a Gyöngyház 

Egyesület 402 millió forintnyi uniós és állami támogatásból négy ingatlant vehetett birtokba, 

amelyekkel 18 fogyatékkal élő ember sorsát változtatja meg. Az egyesület az épületekben olyan 

környezetet teremt, ahol a lakók teljes értékű életet élhetnek. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Demokrata, 2024. február 14. 

2.3 Profi programozók segítik a fogyatékkal élők munkához 

jutását 

A Morgan Stanley budapesti munkatársai immár hatodik éve segítenek önkéntes szervezeteknek 

továbblépni a digitális evolúciójukban. Az elmúlt bő fél évben nemcsak a Mellrákinfo Egyesület 

honlapját újították meg, hanem a Salva Vita Alapítványnak is kifejlesztettek egy új online platformot, 

ami megkönnyíti a megváltozott munkaképességű álláskeresők képességeinek felmérését. Az új 

megoldás nem csak esztétikailag, de funkcionálisan is kedvezőbb, a feldolgozást is jelentősen 

gyorsította. A pénzintézet választása nem véletlenszerűen esett a Salva Vita Alapítványra: a Morgan 

Stanley 2013 óta működik együtt a szervezettel megváltozott munkaképességű kollégák felvétele és 

munkába állása során. A tavaly 30 éves Salva Vita az egyik legrégebb óta működő szervezet, amely 

Magyarországon azért dolgozik, hogy a fogyatékkal élő emberek produktív és megbecsült tagjai 

legyenek a társadalomnak. Foglalkoztatásuk első lépése egy képességfelmérés, amelynek része egy 

angol nyelvi, egy vizuális észlelési és egy szociális kompetenciákat felmérő teszt, valamint egy 

munkamotivációs felmérés is. Tovább a teljes cikkre 

 

 

Fotó: Salva Vita Alapítvány 

Forrás: Somogy online, 2024. február 16. 

  

https://demokrata.hu/magyarorszag/fulop-attila-fel-kell-szamolni-a-kommunista-intezmenyi-beidegzodest-791277/
https://demokrata.hu/magyarorszag/fulop-attila-fel-kell-szamolni-a-kommunista-intezmenyi-beidegzodest-791277/
https://www.sonline.hu/helyi-kozelet/2024/02/profi-programozok-onkentes-munkaja-konnyitheti-meg-a-fogyatekkal-elo-emberek-munkahoz-jutasat
https://www.sonline.hu/helyi-kozelet/2024/02/profi-programozok-onkentes-munkaja-konnyitheti-meg-a-fogyatekkal-elo-emberek-munkahoz-jutasat
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3. Főváros 
 

 

 

3.1 Hivatalosan is elindította kampányát Karácsony Gergely  

„Jövőt adunk Budapestnek” szlogennel indította el önkormányzati kampányát Karácsony Gergely 

főpolgármester egy szombati, fővárosi rendezvényen. A választás előtt 120 nappal tartott 

beszélgetésen a "+5 BP" kitűzőt viselő politikus hangsúlyozta, hisz a budapestiekben, és hisz abban 

az általa vezetett "köztársaságpárti szövetségben", ami egy jobb, európaibb, szolidárisabb és zöldebb 

hellyé tette a fővárost. Beszélt arról, hogy a köztársaság nem csak egy államforma, nem csak egy 

alkotmányjogi kifejezés, mert számára a köztársaság azt jelenti, hogy jól bánunk egymással, egy 

közösséget alkotunk. Az alaptörvényből "kiradírozták" a köztársaság szót, és 14 éve "száműzték az 

életünkből" is a köztársaság gondolatát, intézményeit, ezért fontos, hogy "Budapest köztársaság 

maradjon" - mondta. Budapest nem az országból akar kiválni, "hanem abból a rendszerből, aminek az 

elnöke kegyelmet ad egy pedofil bűnözőnek" - fogalmazott Karácsony Gergely. Az ellenzéki politikus 

a közelgő választásra utalva kijelentette, hogy a Fidesznek nemcsak főpolgármester-jelöltje, de 

ajánlata sincs a főváros számára, sőt a Fidesznek nem ajánlata van, hanem "hadüzenete". Hozzátette, 

hogy plusz öt év bizalmat kér annak a csapatnak, akikkel együtt dolgozik, mert ha tovább tudják 

folytatni a megkezdett politikájukat, akkor egy-két évtizeden belül a budapestiek várható élettartama 

is hosszabb lesz öt évvel. Tovább a teljes cikkre 

https://infostart.hu/belfold/2024/02/10/kampanyt-nyitott-karacsony-gergely-elarulta-honnan-lesz-penz
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Forrás: Infostart, 2024. február 10.       

3.2 Közülük kerülhet ki a Fidesz főpolgármester -jelöltje  

Polgármesterjelöltek a Fidesznél címmel jelent meg péntek reggel cikk a Magyar Nemzeten, melyben 

amellett, hogy sorra veszik, kik azok a „nagy visszatérők”, akik némi szünet után újra megmérettetik 

magukat helyhatósági tisztségekért, arról is ejtenek pár szót, hogy vajon kit indít a nagyobbik 

kormánypárt Karácsony Gergely ellen a főpolgármesteri tisztségért. A cikkben említik Bús Balázs 

korábbi óbudai polgármestert, aki a 2022-es országgyűlési választások óta nem nyilvánult meg helyi 

kérdésekben, egészen eddig a Nemzeti Kulturális Alap alelnöki, a Nemzeti Kulturális 

Támogatáskezelő főigazgatói pozícióját látta el. Ezekről a napokban mondott le, egyúttal bejelentette, 

újra elindul polgármester-jelöltként Óbudán az idei önkormányzati választásokon. Bús mellett szólnak 

még Böröcz László korábbi Fidelitas-elnökről, aki most országgyűlési képviselő, de elindul az I. 

kerületben, ahol a Nemzet szerint „nagy esélye van leváltani a párbeszédes V. Naszályi Mártát”. A 

VII. kerületben nem indul újra Vattamány Zsolt, helyette a Fidesz frakcióvezetője, Benedek Zsolt 

kaphat lehetőséget, míg a szomszédos Terézvárosban Hassay Zsófia helyett Kovács Balázs Norbert 

indulhat. Zuglóban Rozgonyi Zoltán helyett Borbély Ádám indulhat, ő korábban a zuglói, majd a 

budapesti Fidelitast is vezette. A főpolgármester-jelölt személyének bejelentését a Fidesz márciusra 

ígérte. Szentkirályi Alexandrától kezdve Vitézy Dávidon át Győrfi Pálig rengeteg név előkerült már a 

pozícióval kapcsolatban, de a kormánypárt még mindig nem közölt olyan információt, ami közelebb 

vinne az igazsághoz. A Magyar Nemzet mindenesetre négy ember nevét említi a cikkében, akik közül 

kikerülhet Karácsony kihívója: Wintermantel Zsoltét, Sára Botondét, Fürjes Balázsét és Kubatov 

Gáborét. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Magyar Nemzet/24.hu, 2024. február 16.     

  3.3 Nagy felújítást jelentett be  a főpolgármester  

 

Fotó: Nikolette Emmert 

Mintegy 2-2,5 milliárd forintos európai uniós forrásból újulhat meg az I. kerületi Clark Ádám tér a 

következő ciklusban. A rekonstrukció tervei már készen vannak – közölte Karácsony Gergely 

főpolgármester csütörtökön, egy budapesti sajtótájékoztatón. Az MTI szerint Karácsony Gergely arról 

beszélt, hogy csütörtökön V. Naszályi Márta (Momentum–DK–MSZP–Párbeszéd–LMP) I. kerületi, 

https://24.hu/belfold/2024/02/16/negy-nevet-emlit-a-magyar-nemzet-akik-kozul-kikerulhet-karacsony-gergely-kihivoja/
https://24.hu/belfold/2024/02/16/negy-nevet-emlit-a-magyar-nemzet-akik-kozul-kikerulhet-karacsony-gergely-kihivoja/
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és Őrsi Gergely (Momentum–DK–MSZP–Párbeszéd–LMP) II. kerületi polgármesterrel áttekintették 

a kerületek eddigi és jövőben tervezett fejlesztéseit. A Clark Ádám térről beszélve úgy fogalmazott: 

egy klímaadaptívabb új teret képzelünk el. Mint mondta, a tervek szerint a Lánchíd budai oldalán lévő 

Clark Ádám téren megőrzik a körforgalomban lévő ikonikus virágágyást, és sokkal nagyobb gyalogos- 

és zöldfelületeket kívánnak létrehozni. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Index, 2024. február 15.  

  3.4 Karácsony: már 2011-ben tudta a fideszes városvezetés, mi 

folyik a bicskei gyermekotthonban  

„Egyszerre megrázóak és felháborítóak az általam elrendelt vizsgálat nyomán eddig előkerült 

dokumentumok. Miközben arra keressük a választ, hogy az előző fideszes városvezetésből kinek a 

politikai felelőssége, hogy kitüntetésre javasoltak egy pedofil szörnyeteget, nem feledhetjük el, hogy 

a tisztázással mindenekelőtt az áldozatoknak, a gyerekeknek tartozunk, és azoknak a bátor 

felnőtteknek, akik elő mertek állni ezzel a borzalmas üggyel.” Ezt írta közösségi oldalán a 

főpolgármester. Karácsony Gergely szerint az eddig előkerült dokumentumok alapján a főváros 

fideszes vezetői igenis megmenthették volna a gyerekeket, 5 évvel megrövidíthették volna a 

szenvedésüket. A 2016-os feljelentések előtt 5 évvel, 2011-ben a bicskei gyermekotthon két bátor 

dolgozója elment a Városházára. Ők részletesen beszámoltak arról, mit élnek át a gyerekek. Még öt 

évig folytatódhattak a gyerekek ellen elkövetett bűnök azért, mert valaki, vagy valakik nem tették a 

dolgukat és a kötelességüket.  Tovább a teljes cikkre 

 

Fotó:Ivándi-Szabó Balázs, 24.hu 

„A 2015-ben adományozott Bárczy István díjat főpolgármesterré választásom után, 2019-ben a 

Fővárosi Közgyűlés javaslatomra visszavonta” – emlékeztet Karácsony. – „Az elmúlt napok sajtóhírei 

alapján megerősödött a gyanú, hogy a fideszes fővárosi vezetés annak ismeretében terjesztette fel 

kitüntetésre a 2018-ban elítélt pedofil bűnözőt, hogy már évekkel korábban információik lehettek a 

gyermekotthonban történt molesztálásokról és bántalmazásokról.” Tovább a teljes cikkre 

 Forrás: 24.hu/Magyar Narancs, 2024. február 16., február 14. 

  

https://index.hu/belfold/2024/02/15/budapest-nagy-felujitas-karacsony-gergely-clark-adam-ter/
https://index.hu/belfold/2024/02/15/budapest-nagy-felujitas-karacsony-gergely-clark-adam-ter/
https://24.hu/belfold/2024/02/16/karacsony-gergely-megrazo-dokumentumok-kerultek-elo/
https://magyarnarancs.hu/belpol/karacsony-gergely-vizsgalatot-rendelt-el-a-gyermekotthon-igazgatojanak-ugyeben-265658
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4. Kiszámoló 
 

    

 

4.1 Csökkent tavaly a magyar gazdaság teljesítménye  

Magyarország bruttó hazai terméke 2023 IV. negyedévében a nyers adatok szerint nem változott, a 

szezonálisan és naptárhatással kiigazított és kiegyensúlyozott adatok szerint 0,4%-kal nőtt az előző év 

azonos időszakához viszonyítva. Az előző negyedévhez képest – a szezonálisan és naptárhatással 

kiigazított és kiegyensúlyozott adatok alapján – a gazdaság teljesítménye szintén nem változott. 2023-

ban a bruttó hazai termék a nyers adatok alapján 0,9, a szezonálisan és naptárhatással kiigazított és 

kiegyensúlyozott adatok alapján 0,8%-kal maradt el az előző évitől. Tovább a részletes adatokra

 

Forrás: KSH, 2024. február 9.  

4.2 G7: a bevándorlók (vélhetően) nem csökkentik a béreket  

https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/gde/gde2312.html
https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/gde/gde2312.html
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Magyarországon az utóbbi pár évben gyors tempóban nőtt a főként az iparban foglalkoztatott 

vendégmunkások száma, a hazai munkaerőhiány és bérnövekedés miatt több tízezer külföldi érkezett 

a kormány által munkahelyteremtési támogatással megszórt külföldi tulajdonú, külföldre termelő 

üzemekbe. A KSH felmérése szerint tavaly szeptemberben 95 ezer külföldi dolgozott hazánkban; míg 

a kormány 2024-ben 65 ezer főben határozta meg az újonnan kiadható, foglalkoztatási célú 

tartózkodási engedélyek számát. Az utóbbi évek gyors emelkedése ellenére ez még mindig 

elhanyagolható, alig 2 százalékos arányt jelent a 4,57 millió fős teljes magyarországi 

munkaerőpiachoz képest. Ezzel együtt az indiai, Fülöp-szigeteki és vietnámi dolgozók megjelenését 

számos olyan sajtóhír kísérte, miszerint a külföldiek növekvő foglalkoztatása magyar munkahelyeket 

sodor veszélybe, illetve csökkenti a hazai munkaerő érdekérvényesítő képességét és bérszínvonalát.  

Az okok között előkerül, hogy a vendégmunkások alacsonyabb bérért hajlandóak dolgozni, hosszabb 

műszakokat vállalnak és kevesebb pihenővel beérik, kiszolgáltatott helyzetükből fakadóan többet 

tűrnek a főnöküktől, nem csatlakoznak szakszervezethez stb. A termelékenységet masszívan 

meghaladó bérnövekedés fő oka a feszes munkaerő-piaci helyzet volt, a vendégmunkások 

beengedésével ugyanakkor ez a helyzet gyökeresen megváltozhat – írja a G7.  Tovább a teljes cikkre 

Forrás: G7, 2024. február 11.  

4.3 Stagnált a munkaerőpiac az OECD országaiban  

A Gazdasági Együttműködési és 

Fejlesztési Szervezet (OECD) 

országaiban átlagosan 4,8 százalék volt a 

munkanélküliség tavaly decemberben, 

nem változott novemberhez képest, a ráta 

már majdnem másfél éve, 2022 júliusa óta 

5 százalék alatt mozog. A szervezet 

honlapján megjelent adatok szerint 

decemberben a munkanélküliek száma 

novemberrel összevetve hét OECD-

országban nőtt, ötben csökkent és 

huszonegy országban stagnált. 

Decemberben a munkanélküliek száma 

237 ezerrel, 33 millió 482 ezerre nőtt. Az 

OECD-országokban a munkanélküliek 

száma tavaly harmadik éve csökkent, 

átlagban 33,23 millió volt, ami az adat 

2001. évi kezelése óta a legalacsonyabb. 

2022-ben a munkanélküliek átlagos száma 33,96 millió volt. A munkanélküliségi ráta 4,8 százalék 

volt tavaly az egy évvel korábbi 5 százalék után. Tavaly a nők körében 5 százalékra csökkent az 

átlagos munkanélküliség a 2022. évi 5,3 százalékról, a férfiak esetében 4,8 százalékról 4,7 százalékra 

mérséklődött. Tovább a teljes cikkre  

  

Forrás: Profitline, 2024. február 16. 

  

Fotó: Brad Neathery 

https://g7.hu/kozelet/20240211/a-bevandorlok-velhetoen-nem-csokkentik-a-bereket/
https://g7.hu/kozelet/20240211/a-bevandorlok-velhetoen-nem-csokkentik-a-bereket/
https://profitline.hu/stagnalt-a-munkaeropiac-az-oecd-orszagaiban-458681
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5. Szakszervezetek 
 

 

5.1 Kirúgott szakszervezeti vezető mellett demonstrált Szegeden 

a Szikra Mozgalom  

Kirúgott szakszervezeti vezető mellett tartott demonstrációt a Szikra Mozgalom a Continental 

nemzetközi cégcsoport szegedi gyára előtt. Azért tiltakoztak, mert Radics Gábort, a Gumiipari 

Szakszervezeti Szövetség elnökét január közepén azonnali hatállyal, végkielégítés és indoklás nélkül 

bocsátották el a ContiTech Rubber Industrial Kft.-től, közismert nevén a szegedi gumigyárból. A 

tiltakozáson maga Radics is megjelent, a Szegedre bevezető 5-ös főút mellett lévő gyár parkolójánál 

arról beszélt, hogy szerinte a szegedi Continentalból a makói üzem dolgozóinak érdekében éveken át 

folytatott szakszervezeti munkája miatt rúgták ki. Január közepén 27 év munkaviszony után, indoklás 

nélkül bocsátották el, és ennek okát a gyár üzleti titokként kezeli. Radics szerint mindez törvénytelen, 

ezért jogorvoslatot fog kérni. A Telex kifejtette: Radics a Gumiipari Szakszervezeti Szövetség elnöke, 

a szegedi gyár szakszervezeti titkára. Utóbbi megbízásából még négy év hátra van, de ez nem jár 

fizetéssel. Radics a kirúgása miatt most nem tud a szakszervezeti tagokkal találkozni, és nem kapja 

meg a gyártól az új kollektív szerződés tervezetét, így pedig a munkások érdekeit se tudja képviselni. 

A gyárba Radics biztonsági őr kíséretében mehet be, de az ott tárolt dokumentumaihoz nem férhet 

hozzá. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Telex, 2024. február 15. 

 

https://telex.hu/belfold/2024/02/15/continental-szegedi-gyarabol-kirugott-szakszervezeti-vezeto-szikra-mozgalom-tiltakozas
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 5.2 Dobi István értékelése a buszos sztrájkról  

A tavaly decemberi kétnapos munkabeszüntetés után január végén ismét kétnapos sztrájkba léptek a 

Volánbusz dolgozói a 25 százalékos béremelésért. A rendszerváltás óta nem láthattunk ekkora buszos 

sztrájkokat: a buszvezetők több mint fele csatlakozott január 29-én, volt megye, ahol a dolgozók 100 

százaléka is letette a munkát, írta a Mérce. A sztrájkot szervező Szolidaritás Autóbusz-közlekedési 

Szakszervezet (SZAKSZ) sokáig tartózkodott attól, hogy aláírja Lázár János bérajánlatait, mivel a 

hároméves bérmegállapodás azt is kiköti, hogy három évig nem szervezhetnek újabb 

munkabeszüntetést a magasabb bérért. A sztrájkot követő utolsó, átlagosan legalább 28,4 százalékos 

alapbéremelést garantáló bérajánlatot a SZAKSZ végül elfogadta, a MÁV-Volán szakszervezetei 

közül utolsóként. Telefonon kérdezték Dobi Istvánt, a decemberi és januári Volán-sztrájkot is 

szervező SZAKSZ elnökét, hogy értékelje a sztrájkot, és mondja el véleményét arról, hogy a 

szakszervezet Facebook-oldalán többen jelezték, szívesen folytatták volna a küzdelmet. 

 

Fotó: Volánbusz 

Dobi István úgy véli, a lehető legjobb eredményt érték el a három évre szóló 28,4 százalékos 

béremeléssel, amelyet ők utolsóként írtak alá, azután, hogy nyolc másik szakszervezet már elfogadta 

azt. Véleménye szerint a sztrájk folytatásával jelentősen megnehezítették volna a dolgozók 

megélhetését, mivel megállapodás hiányában a januári bérben nem jelent volna meg a 70 000 forintos 

havi béremelés, ráadásul Lázár János is azzal fenyegette a hároméves bérmegállapodást elutasító 

Volán-szakszervezeteket, hogy a január 28-29-i sztrájk után ez a tulajdonos végső ajánlata. Az is az 

aláírás mellett szólt, hogy a MÁV Start vezérigazgatója közölte, 2024. szeptember 1-től a Volánbusz 

Zrt.-t beolvasztják a MÁV-Start Zrt.-be, s miután a MÁV-Startnál képviselettel rendelkező 

szakszervezetek elfogadták a hároméves bérmegállapodást, az szeptember elsejétől akkor is 

vonatkozott volna a Volánbusz munkavállalóira, ha a SZAKSZ nem írja alá.  Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Mérce, 2024. február 14.   

5.3 Elstartoltak a bértárgyalások a győri Audinál  
 

A győri Audinál megkezdődtek a bértárgyalások, a végeredmény nemcsak a tizenkétezer közvetlen 

munkatárs fizetését határozza majd meg, hanem közvetve a beszállítócégeknél dolgozókét is. A 

munkavállalókért zajló versenyben ugyanis az utóbbiak bére nem nagyon maradhatna le az 

audisokétól, igaz, utol sem tudja érni azokat. Az audis bérmegállapodás a szűk régióban mindenesetre 

iránymutató. A Telex emlékeztet: idén nem a szokásos felállás szerint alakulnak az idei 

bértárgyalások, az Audi Hungária Független Szakszervezetnél (AHFSZ) tavaly novemberben ugyanis 

https://merce.hu/2024/02/14/eddig-a-beremelesert-harcoltak-ezutan-a-mav-volan-egybeolvadasaval-kell-megkuzdenie-a-volan-szakszervezetnek/
https://merce.hu/2024/02/14/eddig-a-beremelesert-harcoltak-ezutan-a-mav-volan-egybeolvadasaval-kell-megkuzdenie-a-volan-szakszervezetnek/
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két vezető tisztségviselőt – nem az elnököt – letartóztatott a rendőrség sikkasztás gyanújával. Az 

elnökség ezt követően lemondott, választást írtak ki, amelynek az lett a vége, hogy bár az elnökség 

több tagja ismét bizalmat kapott a munkavállalóktól, a régi elnök végül nem indult el a választáson, 

így új vezetője van az AHFSZ-nek és a 2024-es bértárgyalói küldöttségnek is. 

 

 

Fotó: Audi Hungaria 

 

Az Audi-szakszervezet ezzel az ajánlattal állt elő: 

 

Egy évre szóljon bérmegállapodás (2024. április 01-től, 2025. március 31-ig). 

12 százalékos alapbéremelést kér. 

550 ezer forint cafeteriát. 

500 ezer forint egyszeri kifizetést, úgynevezett „Urlaubsgeld”-et. 

 

A munkáltató számai még nagyon mások: 

 

Az Audi-vállalatvezetés 2 éves bérmegállapodást javasol. 

Az alapbéremelés 2024. április 1-től 5,3 százalék, 2025. április 1-től: 3 százalék lenne. 

A cafeteria mindkét évre 500 ezer forint. 

Az egyszeri kifizetés pedig 350 ezer forint. 

 Tovább a teljes cikkre 

 

Forrás: Telex, 2024. február 13. 
 

5.4 PDSZ: csak a gyakornokok kapták meg a maximális 

béremelést  

„Csúsztat a kormány, csak a pedagógus-gyakornokok kapták meg a 32,2 százalékos béremelést” – 

mondta el Nagy Erzsébet a Klasszis Klub idei harmadik, február 14-ei online adásában, ahol a 

Pedagógusok Demokratikus Szakszervezete (PDSZ) ügyvivőjével a hazai oktatás helyzetéről, a 

pedagógusbérekről, a kormánnyal való egyeztetésről és még sok minden másról beszélgettek.  Tovább 

a beszélgetésre 

Forrás: Mfor, 2024. február 16. 

https://telex.hu/gazdasag/2024/02/13/audi-gyor-bertargyalas-helyi-tudositas
https://telex.hu/gazdasag/2024/02/13/audi-gyor-bertargyalas-helyi-tudositas
https://mfor.hu/cikkek/oktatas/csusztat-a-kormany-csak-a-pedagogus-gyakornokok-kaptak-meg-a-322-szazalekos-beremelest.html
https://mfor.hu/cikkek/oktatas/csusztat-a-kormany-csak-a-pedagogus-gyakornokok-kaptak-meg-a-322-szazalekos-beremelest.html
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6. Munka, család, adó 
 

 

6.1 Irreális fizetési igényekről és munkaerőhiányról 

panaszkodnak a hazai cégek  

„Bár a válaszadók közel negyede szerint több álláskereső van most a piacon, mint a korábbi években, 

a nehézséget a képzettség hiánya és a bérigények okozzák.” Ez az egyik hangsúlyos mondata a Hays 

Hungary Portfolio által idézett munkaerőpiaci elemzésének. A globális méretű munkaerő-toborzó 

vállalat 2600 hazai munkáltatót és munkavállalót kérdezett meg kutatásában. Az egyik fő eredmény, 

hogy a munkáltatók közel fele szerint kevés a képzett jelölt, a fizetési igények pedig irreálisak. A 

szakemberhiány általános, a munkáltatók pedig éles versenyben küzdenek a képzett munkaerőért, bár 

a munkáltatók többsége mégis úgy érzi, rendelkezik a megfelelő szaktudású alkalmazottakkal. 

Eközben a cégek idei prioritási listája is módosult, a top 3 idei cél a nyereség, az árbevétel és a 

versenyképesség növelése (a termék- és szolgáltatásportfólió fejlesztése leszorult a dobogóról). A 

nagy tervek útját csak az említett munkaerőgond állhatja. A felmérés szerint a munkáltatók 85 

százaléka belföldről vesz fel munkaerőt, a többségnek nincs is szüksége külföldire (pedig mégis nagy 

tömegben érkeznek). Ennek több oka is lehet, az egyik kardinális, hogy az adott munkakörben 

elengedhetetlen a magyar nyelv ismerete. A helyzet miatt egyre többen kölcsönöznek munkaerőt. 
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A béremelésre is rákérdezett a Hays: 10-ből 4 vállalat 5 és 10 százalék között tervezi ezt végrehajtani, 

közel 30 százalék pedig 10-15 százalékos emelést irányoz elő 2024-re. 15 százalék feletti emelésre 

csak a dolgozók 6 százaléka számíthat. Tovább a teljes cikkre  

Forrás: Telex/Portfolio, 2024. február 15. 

 

6.2 Az éjszakai munka szabályai  

A foglakoztatás terén különösen érzékeny időszaknak számít az éjszakai munkavégzés; a 

szakszervezetek.hu szerzője az alábbiakban ennek szabályozását tekinti át. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Szakszervezetek.hu/ado.hu, 2024. február 10. 

6.3 Hamarosan emelkednek a munkavédelmi és munkaügyi 

bírságok 

 A kormány kiemelten kezeli a foglalkoztatáshoz 

kapcsolódó szabálytalanságok megelőzését is – 

hangsúlyozta pénteki közleményében a 

Nemzetgazdasági Minisztérium (NGM). A 

munkavállalók minél erőteljesebb védelme 

érdekében a legfőbb cél a prevenció, tehát a 

munkahelyi balesetek megelőzése, amivel 

érdemben csökkenthetők a munkahelyi 

kockázatok. A munkavállalók egészségének és 

jogszerű foglalkoztatásának elősegítése miatt 

ezért érdemben emelkednek a munkavédelmi és 

foglalkoztatás-felügyeleti szabálytalanságok 

bírságtételei 2024. március elsejétől – jelezte a tárca. A munkavédelmi bírságok alsó határa 

munkavállalónként a duplájára, azaz 100 ezer forintra emelkedik, a felső határ a jelenlegi tízszeresére, 

100 millió forintra nő. Munkabaleset vagy egészségkárosodás esetén háromszorosára, súlyos 

munkabaleset esetén tízszeresére, halálos munkabalesetnél húszszorosára emelkedik a bírságtétel. A 

bírság összegét többszörösére növelheti a szabálytalanságok száma, illetve a veszélyeztetés 

időtartamának mértéke. A szabálytalanságoknál esetlegesen felmerülő súlyosbító tényezők pedig még 

tovább emelhetik a kiszabott bírság összegét – ismertette az NGM. A foglalkoztatás-felügyeleti 

bírságtételek alsó határa márciustól ötszörösére, 150 ezer forintra módosul. A felső határ mikro- és 

kisvállalkozás esetén nem változik, középvállalkozás esetében maximum 20 millió forintra, a legalább 

250 főt foglalkoztató vállalkozások esetén pedig 25 millió forintra nő. Tovább a teljes cikkre  

Forrás: Szakszervezetek.hu/MTI, 2024. február 16. 

6.4 Az osztrákok mindent megtesznek a magyar targoncások 

átcsábításáért  

 

Munkatársaim háromnegyede magyarul beszél, ők azok a munkavállalók, akik fenntartják az 

infrastruktúránkat – ezzel is indokolta Gabriele Jüly, az Osztrák Hulladékhasznosító Vállalatok 

Szövetségének (VOEB) elnöke, hogy Ausztriában magyar nyelven indul az osztrák szabványoknak 

megfelelő targoncás továbbképzés. A kétnapos tanfolyamon minden osztrák cég alkalmazottja részt 

Fotó: Jeriden Villegas 
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vehet, a VOEB ezzel szeretne egyfajta megoldást kínálni a targoncás munkaerőhiányra. Sőt, a 

kezdeményezés sikerétől függően tervezik, hogy később szerb nyelvű tanfolyamot is indítanak. A 

gondjuk ugyanis az, hogy bár rengeteg magyar dolgozik Ausztriában, csak keveseknek van meg az 

osztrák szabályoknak megfelelő továbbképzése, targoncaengedélye. Különösen Alsó-Ausztriában és 

Burgenlandban ennek megszerzése sok munkavállaló számára akadályt jelent a nyelvi nehézségek 

miatt, nem beszélnek ugyanis annyira németül, hogy ezt gond nélkül abszolválhassák. Tovább a teljes 

cikkre 

 

Forrás: Telex, 2024. február 12. 

6.5 Az idei adóváltozások részletesen  

Az ado.hu podcastjában a friss adócsomag részleteit tekinti át adónemenként dr. Kovács Ferenc 

okleveles adószakértő, az Adó szaklap főszerkesztője; elemzésében kitér a terítéken lévő 2025-ös 

adóváltozásokra is. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Ado.hu, 2024. február 12. 
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